
Dagsorden Skolebestyrelsesmøde d. d. 02.06.2025 kl. 18-21 

Punkt  

1. Godkendelse af referat og dagsorden 
 
Referat: 
Referat er godkendt. 

2. Justering af klubbens åbningstid 
 
I forbindelse med det politiske signal om, at indskolingsbørnene skal gå kortere tid i skole, 
har vi gjort skoledagen kortere for de mindste elever. Vi har derfor brug for at åbne SFOen 
tidligere.  
Det kræver bemanding i flere timer.  
 
I klubben har vi pt en årlig åbningstid på over 620 timer. Blandt andet fordi vi er begyndt at 
holde åbent om fredagen – og fordi vi begyndte at holde klubaften ugentligt det meste af 
året.  
 
I lovteksten står:  
 
Det lille modul er på 250 årlige timer og det store modul 
er på 480 årlige timer. 
Det er den enkelte skole, som beslutter hvilke moduler 
der tilbydes og hvordan timerne placeres. 
https://silkeborg.dk/p/Silkeborgdk/Kommune/Oekonomi%20tal%20og%20fakta/Budgetter/2025/Budget-2025.pdf 

 
 
Vi er altså forpligtet til at tilbyde klubmodul i mindst 480 timer årligt.  
 
Vores data viser, at belægningen er meget begrænset efter kl 16.15.  
 
Måske kan vi skære lidt i den daglige åbningstid? 
Måske kan vi igen holde lukket om fredagen? 
Det er muligt at lave klubaften hver anden uge?  
 
Jesper og Barbara vil gerne høre forældreperspektiver på ovenstående før en endelig 
beslutning.  
 
 

Referat: 
Der er fra næste skoleår børn i SFO fra 12.30 alle dage minus onsdag. 
 
Skolen har overvejet, om vi skal have justeret i åbningstiden i klubdelen. Der er argumenter for og 
imod. Vi har også set på registreringen ift. hvornår børnene benytter tilbuddet. Der er generelt få 
børn efter kl. 16.00 
 
Det overvejes at lukke klubben 16.15 man-tors og kl.15.30 fredag. Det bakker bestyrelsen op om. 
 
Klubaftener hver anden uge og gerne på skiftende ugedage.  
 
Det er vigtigt at melde ud, at de børn, der har behov for at blive ud over klubbens åbningstid må 
gå i SFO. 
 

https://silkeborg.dk/p/Silkeborgdk/Kommune/Oekonomi%20tal%20og%20fakta/Budgetter/2025/Budget-2025.pdf


Torben spørger ind til, hvem der beslutter, hvilke moduler man tilbyder på skolen. Modulerne er 
defineret af kommunen, men skolen kan vælge, hvilke moduler man vil tilbyde. Bestyrelsen 
tænker, at det er godt, at man kan vælge det lille modul. 

 

3. Udtalelse til budgetforslag?  
Budgettet for 2026 er ikke kommet i høring endnu, men det forventes en af de næste 
dage. Det eftersendes naturligvis, når det kommer.  
Ønsker bestyrelsen at lave en udtalelse? 
Plan for hvem gør hvad, hvornår.  
 

Referat 
JH eftersender budgetforslag, så snart det kommer i høring. Så overvejer bestyrelsen, om der 
skal laves høringssvar.  
 
 
Torben spørger ind til budget ift. busser. Mange skoler vil gerne til gøglermarked, men man kan 
ikke bestille tilskud til bus til gøglermarked. Kan man arbejde på at få det på tilskudslisten? 
Jesper: Det er en opmærksomhed som alle skoler i yderområderne at arbejde henimod, at det 
skal være lige for alle at gå i skole i Silkeborg kommune.  
Jesper tager det med videre.  
 

4. Præsentation af skemaer som de ser ud nu...   Orientering ved JH 
0. klasse får en time mere end først planlagt.  
Baggrunden er, at de gerne vil have mulighed for at fastholde deres turdag om mandagen.  

 
Referat 
Jesper præsenterer skemaer for næste skoleår. Det er lykkes fint at få skemaerne til at gå op i 
forhold til den timefordeling, skolebestyrelsen har godkendt.   

 

5. Nyt fra Skole og SFO 
 
Referat 
Jesper fortæller, at vi oplever en tendens til, at vores 6.klasses elever forlader skolen lidt før 
sommerferien. Det handler om, at for at sikre sig en plads, så skal man flytte barnet før 
sommerferien. Det er ærgerligt for alle parter.  
 
Der er startet ny pædagogstuderende op i dag. Line. Hun er koblet både til SFO og skoledel. 
 
I morgen er der besøg af de nye 0.klasser 
 
I sidste uge var 3.klasser fra Fårvang og Sorring på besøg. Det var en god dag. Samme dag var 
vores 4.klasser på besøg i Sorring. 

 
 

Datoer for Skolebestyrelsesmøder 2025/26 
 
29/8 
22/9 
28/10 
10/12 
15/1 
23/2 



24/3 
29/4 
1/6 
 
Jesper undersøger, om han kan sende kalenderinvitation ud til medlemmerne. 
 

6. EVT 

Jacob fortæller, at affaldssortering i Kulturcenteret (SFO og KLUB) er sat i gang. Barbara taler 
med Jan om, om der bliver sat spande op i SFO og Klub - eller om vi selv skal det.  
 
Jacob har sendt et firma videre til skolen om en musiklegeplads.  
 
Idrætsforeningen arbejder på en multibane. Der har været nogle forhindringer i forhold til 
projektet. 
 
Måske er det noget for skolebestyrelsen at søge fonde i højere grad? Det er i hvert fald en 
mulighed, som vi vil tænke ind i højere grad fremover.  
 

Afslutning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


